
 

 

Αθήνα, 4 Μαΐου 2022 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς  

Εσωτερικών 

Οικονομικών 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας  

 Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής 

 

Θέμα: «Να στηριχθούν οικονομικά οι νησιωτικές ΔΕΥΑ για να αποφευχθούν νέα 

χαράτσια στους καταναλωτές εξαιτίας του αυξημένου ενεργειακού κόστους»  

 

Την ώρα που οι εργαζόμενοι ζουν το σύνδρομο της «τρίτης εβδομάδας», η κυβερνητική 

αδράνεια και η απουσία ρυθμιστικών δράσεων για τη συγκράτηση της δυσθεώρητης αύξησης των 

τιμών της ενέργειας, πλήττει βάναυσα τα απροστάτευτα νοικοκυριά και επιχειρήσεις, ενώ 

εκτοξεύει τις τιμές βασικών καταναλωτικών προϊόντων. 

Το αποτέλεσμα των αυξήσεων και της ρήτρας αναπροσαρμογής στην ηλεκτρική ενέργεια 

αποτυπώνεται, μεταξύ άλλων, στους ΟΤΑ και τις Δημοτικές Επιχειρήσεις Ύδρευσης και 

Αποχέτευσης (ΔΕΥΑ) της χώρας. Οι υπέρογκες ενεργειακές ανατιμήσεις έχουν εκτοξεύσει το 

λογαριασμό ρεύματος των ΔΕΥΑ, ιδιαίτερα στη μέση τάση, με αποτέλεσμα οι ΔΕΥΑ να έχουν 

υπερβεί τους προϋπολογισμούς τους, τα λειτουργικά τους έξοδα να μην είναι πλέον διαχειρίσιμα, 

οι ληξιπρόθεσμες οφειλές να συσσωρεύονται και ο κίνδυνος χρεωκοπίας να βρίσκεται προ των 

πυλών.  

Η απειλή της βιωσιμότητάς τους και ο κίνδυνος να μετακυλήσουν οι αυξήσεις των 

τιμολογίων στους δημότες και στις επιχειρήσεις είναι πλέον παραπάνω από ορατός. Κάτι τέτοιο 

θα έχει απρόβλεπτες συνέπειες για τις τοπικές οικονομίες και τους οικογενειακούς και 

επιχειρηματικούς προϋπολογισμούς αφού θα εκτινάξει το ήδη αυξημένο κόστος διαβίωσης και 

λειτουργίας τους.  

Ιδιαίτερα οι επιχειρήσεις ύδρευσης  των νησιωτικών Δήμων, βιώνουν συστηματικά την 

κυβερνητική απαξίωση: καμία λήψη μέτρων που θα μπορούσαν να τις ανακουφίσουν από τα 

υψηλά κόστη ενέργειας και καμία στήριξη των απαραίτητων έργων ύδρευσης που έχουν 

διασφαλιστεί με χρηματοδοτικά εργαλεία από την Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, όπως είναι οι μονάδες 

αφαλάτωσης. Πιο συγκεκριμένα, λόγω της αύξησης των αριθμών των νησιωτικών ΔΕΥΑ που 

επιχορηγούνται για μονάδες αφαλάτωσης (29 στον αριθμό για το Νότιο Αιγαίο), η κατανομή των 

ΚΑΠ μόνο με πληθυσμιακά κριτήρια δεν επαρκεί. Τα συγκεκριμένα στοιχεία αποδεικνύουν ότι στις 

παρούσες συνθήκες της πολύ-παραγοντικής κρίσης, τα νησιά μας έχουν ανάγκη ισότιμων και 

στοχευμένων πολιτικών για την στήριξή τους, 
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Επειδή, το νερό πρέπει να παραμείνει κοινωνικό αγαθό και είναι αναγκαίες οι παρεμβάσεις 

που θα διασφαλίζουν το δημόσιο χαρακτήρα των υπηρεσιών,  

Επειδή, οι πολίτες-καταναλωτές πλήττονται από την απίστευτα αλματώδη αύξηση των 

τιμών σε ενέργεια και αγορά, και η ενδεχόμενη περαιτέρω αύξηση στα τιμολόγια ύδρευσης  θα 

επιτείνει την ήδη δραματική οικονομική τους κατάσταση, 

Επειδή, είναι κρίσιμο να στηριχθούν οι ΔΕΥΑ της χώρας οι οποίες δεν μπορούν να 

ανταπεξέλθουν στα δυσβάσταχτα κόστη ενέργειας, ζήτημα για το οποίο συγκλήθηκε  έκτακτη 

πανελλαδική συνάντηση δημάρχων (ΚΕΔΕ) στις 18/3/22 ενώ ατελέσφορα παραμένουν τα σχετικά 

αιτήματα της Ένωσης Δημοτικών Επιχειρήσεων Ύδρευσης-Αποχέτευσης (Ε.Δ.Ε.Υ.Α.) προς τα 

αρμόδια κυβερνητικά Υπουργεία, 

Επειδή, οι αυξήσεις λόγω της ρήτρας αναπροσαρμογής σε πολλές ΔΕΥΑ μεταφράζονται 

σε μηνιαίους λογαριασμούς ρεύματος που ξεπερνούν τους μηνιαίους προϋπολογισμούς τους, με 

ορατό τον κίνδυνο χρεωκοπίας τους, ενώ υπάρχουν πληροφορίες για ρευματοκλοπές σε 

εγκαταστάσεις τους, 

Επειδή, οι περισσότεροι μικροί νησιωτικοί Δήμοι παρέχουν υδροδότηση μέσω μονάδων 

αφαλάτωσης οι οποίες έχουν επιπρόσθετη κατανάλωση ενέργειας,  

 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί, 

1. Προτίθενται να προβούν στις απαραίτητες ενέργειες ώστε να εξαιρεθούν οι ΔΕΥΑ 

πλήρως από τη ρήτρα αναπροσαρμογής στους λογαριασμούς ηλεκτρικού 

ρεύματός τους;  

2. Σκοπεύουν τα Υπουργεία να μεριμνήσουν για την ουσιαστική στήριξη των νησιών 

με έκτακτη χρηματοδότηση των ΔΕΥΑ, ιδιαίτερα των μικρών νησιών των οποίων η 

υδροδότηση βασίζεται σε μονάδες αφαλάτωσης οι οποίες καταναλώνουν 

σημαντικά ποσά ηλεκτρικής ενέργειας; 

3. Προτίθενται να αυξήσουν την χρηματοδότηση των σχετικών ΚΑΠ στους 

νησιωτικούς Δήμους καθώς και να επιμερίζουν το ποσό χρηματοδότησης με 

ενεργειακό κριτήριο (ενέργεια που απαιτεί η κάθε μονάδα αφαλάτωσης) εκτός του 

πληθυσμιακού κριτηρίου; 

4. Σκοπεύουν να προχωρήσουν στην πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ για μείωση του ΦΠΑ 

στο νερό στον κατώτατο συντελεστή 6%;  

5. Είναι στα κυβερνητικά σχέδια η ιδιωτικοποίηση του  νερού και της διαχείρισής του 

και για αυτό στοχοποιημένα οδηγoύνται οι ΔΕΥΑ σε λειτουργική και οικονομική 

κατάρρευση;   

Οι Ερωτώντες Βουλευτές  
 
 

Σαντορινιός Νεκτάριος 
 
 

Ζαχαριάδης Κώστας 

 



Μιχαηλίδης Ανδρέας 

 

Φάμελλος Σωκράτης 

 

Αλεξιάδης Τρύφωνας 

 

Αναγνωστοπούλου Σία 

 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος- Χρήστος 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

 

Βαρεμένος Γιώργος 

 

Δρίτσας Θοδωρής 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Ελευθεριάδου Τάνια 

 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

 

Θραψανιώτης Μανόλης 

 

Καφαντάρη Χαρά 

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

Μαμουλάκης Χάρης 



 

Μάρκου Κώστας 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μουζάλας Γιάννης 

 

Μπουρνούς Γιάννης 

 

Μωραίτης Θάνος 

 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

 

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

 

Παπαηλιού Γιώργος 

 

Πέρκα Θεοπίστη 

 

Πούλου Παναγιού 

 

Ραγκούσης Γιάννης 

 

Σκουρολιάκος Πάνος 

 

Σπίρτζης Χρήστος 

 

Συρμαλένιος Νίκος 

 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

 



Φίλης Νικόλαος 

 

Φωτίου Θεανώ 

 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

Ψυχογιός Γιώργος 

 

 




